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Algemene Beschouwing begroting 2024 door GemeenteBelangen Loon op Zand 
 
Geachte inwoners van onze gemeente die meekijken met de live-stream, geachte aanwezigen in de zaal, 
geachte raadsleden, collegeleden en voorzitter, 
 
We leven in onzekere tijden. De oorlog in Oekraïne, de situatie in Israël, de stroom aan vluchtelingen, de 
polarisatie van onze maatschappij die de mensen steeds verder uit elkaar drijft, de veranderingen in het 
klimaat, de stijgende kosten voor boodschappen, energie en gas en de problemen op de woningmarkt hebben 
invloed op ons allemaal.   
 
Als fractie hebben wij de wens Betrokken en Dichtbij te zijn en te blijven bij onze inwoners, ondernemers en 
verenigingen. We zien dat de reeds gedane investeringen in de gemeentelijke organisatie nog niet opleveren 
wat we al hadden gehoopt, sterker nog, er wordt gevraagd om nog meer investeringen voor 2024 en de jaren 
daarna. Het is voor GemeenteBelangen van belang dat de voorgestelde investeringen in de gemeentelijke 
organisatie vooral ingezet worden om aan onze inwoners het beste resultaat te laten zien. Juist het blijven 
leveren van maatwerk aan onze inwoners, verenigingen en ondernemers blijft belangrijk. 
 
Voor het komende begrotingsjaar stippen wij als fractie GemeenteBelangen nog een aantal belangrijke 
onderwerpen aan waar we me aan de slag moeten gaan of die aandacht behoeven: 
 
1. Een schone, hele en veilige leefomgeving. 
De kernen van onze gemeente zien er steeds beter uit, investeringen zoals bij de Vossenbergselaan in 
Kaatsheuvel dragen hieraan bij. Toch blijven er nog steeds te veel klachten binnenkomen over het groen bij 
onze straten. Afgelopen jaar was er sprake van veel hoog opschietend onkruid, nieuwe planten die meteen 
verdroogden en onduidelijkheid over het sinusmaaien in onze gemeente. Wij vragen dan ook om aandacht 
hiervoor bij de planning voor 2024 en verder. 
 
Voor onze fractie is van belang dat de gemeente snel blijft schakelen in zijn faciliterende rol, maatwerk leveren 
op initiatieven van onze inwoners. Een mooi voorbeeld blijft het dorpsplein in De Moer. 
 
Onze leefomgeving moet veilig zijn. Wanneer inwoners melding maken van onveilige situaties, moet de 
gemeente snel handelen om adequaat op die situatie te reageren. 
 
2. Wonen en recreëren. 
Woningbouw is, ondanks of misschien wel dankzij de stikstofproblematiek een belangrijk thema. Nog steeds is 
onze fractie van mening dat we de juiste balans moeten vinden tussen verschillende doelgroepen. Een goede 
mix tussen huur- en koopwoningen, waarbij de focus ligt op het lage en middensegment is gunstig voor onze 
gemeente. De Sociale woningbouw in de kern De Moer blijft voor ons een punt van aandacht, omdat deze in 
goede verhouding moet staan met het aantal inwoners. We willen voorkomen dat de huidige sociale structuur 
uit balans kan raken. 
 
Een andere belangrijke voorwaarde om een fijn en prettig leefklimaat te realiseren, is het niveau van onze 
voorzieningen. Onlangs is besloten te onderzoeken of het mogelijk is basisschool De Vaert en middelbare 
school het Van Haestrechtcollege samen  te voegen op één (nieuwe) locatie. GemeenteBelangen heeft toen 
aangegeven dat het belangrijk is om ook de hierbij betrokken inwoners, verenigingen en instellingen vroegtijdig 
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en intensief te betrekken. We roepen de wethouder nogmaals op om dit te doen. Houdt hen betrokken en 
dichtbij! 
 
3. Ondernemen en werkgelegenheid. 
We zijn blij dat de motie die GemeenteBelangen bij de begroting van vorig jaar heeft ingediend om de 
toeristenbelasting financieel verantwoord en blijvend te verlagen nu in de begroting van 2024 en verder is 
verwerkt. De ondernemers zijn tevreden over de aanpassingen in de tarieven en met het een jaar van tevoren 
vaststellen van de tarieven. Oproep van onze fractie is om ervoor te zorgen dat we in de komende jaren niet 
weer een groep inwoners, ondernemers of verenigingen moeten belasten om onze eigen begroting sluitend te 
krijgen. 
 
4. Sport, verenigingen en vrijwilligers. 
GemeenteBelangen is geworteld in het verenigingsleven en daarom willen wij er zijn voor onze verenigingen, in 
de breedste zin van het woord. Goed contact vanuit de gemeente en het blijvend onderhouden van deze 
contacten is een voorwaarde om deze verenigingen te ondersteunen. Een snelle afhandeling van subsidie-
aanvragen voor verenigingen is noodzakelijk, zodat er snel duidelijkheid is voor hen. Dit geeft onze vrijwilligers 
zekerheid waarop zij kunnen bouwen, waardoor er voor de inwoners en recreanten in onze drie kernen van 
alles georganiseerd kan worden. 
 
Als fractie zouden wij graag met verenigingen en stichtingen willen kijken waar het mogelijk is om nog meer 
met meerjaarse subsidies te werken. Hierdoor kunnen we inspelen op behoeften van verenigingen. 
 
5. Duurzaamheid. 
Een belangrijk punt voor onze fractie is duurzaamheid. Dit is een thema dat op verschillende manieren moet 
worden vastgehouden en uitgebreid in de komende jaren. Vanuit de samenleving komen verschillende 
particuliere initiatieven van de grond. Het is goed te zien dat de betrokkenheid van onze inwoners en 
organisaties bij dit onderwerp zo hoog is en wij waarderen ieders inzet hierbij. 
 
De focus voor de komende jaren ligt op het behalen van de doelstellingen van de energietransitie. Als raad 
hebben we aangegeven dat we in 2030 ten minste 20% van het woning areaal in onze gemeente aardgasvrij 
gereed willen hebben. Om hier aan te kunnen voldoen zullen we als raad ook extra moeten investeren hierin. 
We stellen dan ook voor om hiervoor budget vrij te maken voor 2024 en 2025. Samen met Toekomstig KLM 
willen we dan ook een amendement hiervoor indienen (dat zal worden voorgelezen bij de beschouwing van 
Toekomstig KLM). 
 
6. De zorg voor onze inwoners. 
Het VN-Verdrag zoals deze is aangenomen in 2016 ziet erop toe dat alle soorten handicaps die mensen kunnen 
beperken in het meedoen in de samenleving worden meegenomen in de Lokale Inclusie Agenda. 
Dat gaat zowel om lichamelijke als mentale (psychische en verstandelijke) beperkingen en chronische ziekten. 
In een inclusieve samenleving kan iedereen meedoen en wordt niemand gediscrimineerd of uitgesloten. Voor 
mensen met een beperking betekent een inclusieve samenleving dat ze meedoen op voet van gelijkheid, dat ze 
regie hebben over hun eigen leven en dat ze toegang hebben tot dezelfde voorzieningen en diensten als 
mensen zonder beperking. 
 
Wanneer bij het maken van beleid direct uitgegaan wordt van ‘de toegang en bruikbaarheid voor iedereen’ in 
plaats van ‘toegang en bruikbaarheid voor de gemiddelde gebruiker’ sluit je niemand uit.  
Want niemand wil uitgesloten worden.  
 
GemeenteBelangen roept de raad op hierin het goede voorbeeld te geven en dient hiervoor de motie in voor 
het opstellen van een Lokale Inclusie Agenda, zodat het meenemen van inclusie voor mensen met een 
beperking (fysiek en/of verstandelijk), een chronische ziekte of psychische aandoening geen uitzondering is, 
maar bij de standaarden gaat horen.  
 
Motie VN-Verdrag GemeenteBelangen 
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7. Een sterke gemeentelijke organisatie heeft baat bij een sterke raad 
Voor GemeenteBelangen is een financieel gezonde organisatie van belang. Zo kunnen we ook in de komende 
jaren een aantrekkelijke, zelfstandige gemeente zijn en blijven voor onze inwoners, ondernemers en 
verenigingen. Wij vertrouwen erop dat de investeringen in en de ontwikkeling van de organisatie van onze 
gemeente ons verder helpt in het verstevigen van het fundament van onze gemeente. Dit fundament is voor 
ons essentieel om de zelfstandigheid van deze prachtige gemeente te kunnen waarborgen. 
 
Om als gemeenteraad hieraan bij te kunnen dragen moeten we de kaderstellende- en controlerende rol van de 
raad versterken. Hiervoor heeft de raad verschillende instrumenten, één daarvan is de verordening 213 a, 
Doelmatigheid en doeltreffendheid. In deze verordening is bepaald dat het college jaarlijks een onderzoek 
verricht naar de doelmatigheid van (onderdelen van) organisatie-eenheden van de gemeente en de uitvoering 
van taken door de gemeente. In de begroting voor 2024 wordt aangegeven dat er geen onderzoek zal worden 
uitgevoerd, vanwege de inspanningen die nodig zijn voor de rechtmatigheidsverantwoording die vanaf 
controlejaar 2023 door het college moet worden opgepakt.  
 
Volgens GemeenteBelangen en Toekomstig KLM een gemiste kans voor ons als raad. Wij zijn van mening dat 
evaluaties, waarbij onderzocht wordt of het beleid dat het college uitvoert ook de resultaten haalt die beoogd 
waren (doeltreffendheid), binnen (of met zo min mogelijk) de daarvoor verstrekte publieke middelen 
(doelmatigheid), jaarlijks uitgevoerd moeten kunnen worden. Wij dienen dan ook een amendement in waarbij 
we voorstellen om deze zin te schrappen, zodat een jaarlijks 213a onderzoek kan worden uitgevoerd, conform 
de huidige verordening van de raad. Indien de middelen hiervoor onvoldoende zouden zijn, kan het college 
middels een raadsvoorstel een verzoek doen voor aanvullende middelen. 
 
Amendement 213a onderzoek GemeenteBelangen 
 
Zoals we aan het begin van onze beschouwing al aangeven leven we in onzekere tijden. 
De begroting van Loon op Zand ziet er voor 2023 en 2024 nog positief uit, voor de jaren erna worden er 
tekorten verwacht als het Rijk vasthoudt aan een nieuwe verdeling van de uitkeringen aan de gemeenten.   
Veel uitdagingen dus! 
 
We wensen de collegeleden en de ambtelijke organisatie veel wijsheid en kracht toe om met deze uitdagingen 
aan de slag te gaan.  
 
GemeenteBelangen blijft Betrokken en Dichtbij! 
 
 
Bedankt voor uw aandacht, 
 
Fractie GemeenteBelangen Loon op Zand 
 
 
 
 
 


